
DPr-BRM-II.0012.8.4.2018 

Protokół nr 47/III/2018 
 

posiedzenia Komisji Sportu i Rekreacji 
Rady Miejskiej w Łodzi 
z dnia 28 marca 2018 r. 

 
I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji:   9 radnych, 

obecnych:   8 radnych, 

nieobecnych:   1, tj.: 

1. radny p. Marcin Chruścik nieobecny nieusprawiedliwiony;  

oraz zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył:  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz; 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 46/III/2018 z dnia 5 marca 2018 r.  

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
miasta Łodzi na 2018 rok – druk nr 73/2018.  

3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2018 – 2040 –  
druk nr 74/2018.  

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: po stwierdzeniu quorum, 
na podstawie podpisów na liście obecności radnych, otworzył posiedzenie komisji. 
Prowadzący powitał radnych i zaproszonych gości. Pan przewodniczący poinformował, 
że członkowie komisji otrzymali zaproszenie wraz z proponowanym porządkiem obrad 
w drodze elektronicznej. Zapytał o uwagi do porządku. Uwag ze strony Komisji nie 
zgłoszono. Pan przewodniczący zaproponował włączenie do porządku obrad punktów 
w brzmieniu: 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za 
usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego w Łodzi –  
druk BRM nr 52/2018.  

zapytał o uwagi.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: poddał pod głosowanie komisji 
przyjęcie porządku obrad w brzmieniu: 
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1. Przyjęcie protokołu nr 46/III/2018 z dnia 5 marca 2018 r.  

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
miasta Łodzi na 2018 rok – druk nr 73/2018.  

3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2018 – 2040 –  
druk nr 74/2018.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za 
usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego w Łodzi –  
druk BRM nr 52/2018.  

5. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , braku głosów „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się”  przyjęła dzienny porządek obrad.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: przystąpił do realizacji dziennego 
porządku obrad.  

Ad pkt 1 - Przyjęcie protokołu nr 46/III/2018 z dnia 5 marca 2018 r.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: poinformował, że projekt 
protokołu został przesłany do państwa radnych w drodze elektronicznej, a następnie zapytał 
o uwagi. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: zaproponował przyjęcie 
protokołu nr 46/III/2018 z dnia 5 marca 2018 r. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za” , braku głosów „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się”  przyjęła protokołu nr 45/III/2018 z dnia 5 marca 2018 r. 

Ad pkt 2 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 
w budżecie miasta Łodzi na 2018 rok – druk nr 73/2018.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: o wprowadzenie do bieżącego 
punktu porządku obrad poprosił Skarbnika Miasta Łodzi.  

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski zreferował załączony do niniejszego protokołu 
projekt uchwały opisany w druku nr 73/2018 wraz z dwoma autopoprawkami. Załącznik nr 3.  

Pytania.  

Radny p. Bartosz Domaszewicz: poprosił o szczegóły dotyczące zakupów MOSiR-u. Jeśli 
wrócił Saltex na Małachowskiego, to MOSiR tym samym nie będzie się zajmował murawami, 
bo ma to zrobić Saltex. Na Minerskiej jest wykonawca, który zajmuje się murawami. To po 
co MOSiR kupuje traktor do zajmowania się tymi murawami, skoro będzie to robił ktoś inny? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: oczywiście 
Saltex wrócił, zobowiązał się, że usunie usterki itd., ale jeszcze nie wszedł na pielęgnację 
murawy. Ja wczoraj rozmawiałam z panem z Saltexu, obiecał że wejdzie, ale to wszystko jest 
płynne, bo cały czas mówi o pogodzie itd.  

Oprócz tego, że jeśli będzie pielęgnował tę murawę i wejdzie, to może istnieje takie ryzyko, 
bo 28 jest ogłoszona ostatnia rozprawa w sprawie upadku i jeżeli ogłoszą upadłość i zanim to 
wszystko dopilnujemy to będzie połowa wakacji. Ja rozmawiałam też z trenerem 
z Małachowskiego i powiedział, że murawa jest w takim stanie, że gdybyśmy ją tylko trochę 
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napowietrzyli i dosypali nawozu to ona jest lepsza niż boisko główne na stadionie. Ja 
wezwałam Saltex do przystąpienia do pielęgnacji murawy. Do dzisiaj mają dać nam 
harmonogram pielęgnacji murawy. Z tego co uzyskałam odpowiedź wczoraj od pana prezesa, 
to powiedział, że kontaktował się z producentem murawy i mówi, że w tej chwili przy 
zmrożonej trawie nie wolno wchodzić itd. Mnie się wydaje, że tutaj jest prawda pośrodku. Ci, 
którzy pielęgnują murawę na innych obiektach, też twierdzą, że nie można na nią wchodzić, 
ale to chyba nie jest tak do końca. Wierzę również trenerowi, który ma duże doświadczenie.  

Poza tym na wszystkich obiektach, to urządzenia typu traktor, ciągniki są potrzebne. 

Radny p. Bartosz Domaszewicz: tak, ja o tym wiem, bo były narzekania, że nie ma czym 
odśnieżać.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: ja się boję, że 
jeśli oni zejdą z obiektu, to MOSiR pozostanie bez zabezpieczenia.  

Radny p. Bartosz Domaszewicz: czy oni przystąpią do prac mających na celu naprawienie 
usterek, przyłączenie nawodnienia do hybrydy? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: tak, czekamy na 
uzyskanie pozwolenia wodno – prawnego. Wszystkie usterki, które tam wystąpiły są spisane. 
6 kwietnia przyjeżdża pan prezes na spotkanie. Oni w trakcie też usuwają.  

Radny p. Bartosz Domaszewicz: ja mam tylko jedną uwagę do tego zakupu. Zgadzam się 
z tym co mówi pan dyrektor, że on daje nam bezpieczeństwo na wypadek gdyby wykonawca 
po raz kolejny nie chciał się wywiązać ze zobowiązania. Chciałbym też, abyśmy mieli 
pewność, że pan dyrektor będzie miał kim to robić, żeby nie było tak, że mamy sprzęt, a nie 
mamy ludzi.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: na pewno tego 
tematu nie zostawimy. Ja cały czas zajmuję się tym tematem. Opinia pana trenera jest taka, że 
wystarczy murawę zasilić i napowietrzyć. I w ciągu dwóch tygodni powinno to ruszyć. Tylko 
nie może być ujemnych temperatur.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: na ŁKS weszli dzisiaj.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: ewidentnie widać, że Saltex chce 
upaść tylko sąd mu nie pozwala. I załóżmy, że w końcu mu się uda, to czy ewentualnie my 
mamy zabezpieczone jakieś pieniądze od Saltexu, bo przyjęliśmy, że oni przez 3 lata będą 
utrzymywać tę murawę. Czy jeśli w końcu uda im się upaść, to czy będziemy mieli za co to 
robić? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: mamy 
zabezpieczenie należytego wykonania umowy w postaci gwarancji bankowych i wystąpimy.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: a na jaką kwotę? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: nie pamiętam, bo 
70 % oddajemy z zabezpieczeniem, 30% jest zostawione. Nie pamiętam jaka to kwota, ale 
zawsze możemy wystąpić o zwiększone środki ze względu na upadek firmy. Tylko że jak 
firma upadnie, to wiadomo jaki to jest proces.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: ja wiem, że jest to dość długi 
proces.  

Jeśli pan skarbnik nie zajmuje się sprzętem Agro, zresztą ja też, to oprócz traktora był jakiś 
rozrzutnik, czy coś takiego. Czyli to jest typowy sprzęt, który będzie przeznaczony na 
utrzymanie boisk.  
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Jakimi boiskami w skali miasta teraz zajmuje się MOSiR? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: Małachowskiego, 
Minerska.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: na Małachowskiego to być może 
nie będzie się zajmował. Minerską też przez jaki czas będzie się zajmował, 3 lata? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: na 
Małachowskiego jest 2 lata. Ale tam też jest bardzo również. Jak widać na rynku wszystkie 
firmy trawnikowe zaczynają mocno upadać.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: czyli kupujemy to, bo zakładamy 
że jedna i druga firma padną? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: ale ma alejki, ma 
boisko ze sztuczną murawą na Minerskiej, którym się wykonawca nie zajmuje. Ma alejki, 
trawniki naokoło, ale też inne sztuczne boiska, 3 Orliki. To nie jest coś takiego.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: wybieramy firmę, która zrobi 
drugi program funkcjonalno – użytkowy. Na moją interpelację nikt nie jest w stanie 
odpowiedzieć dlaczego drugie pfu w ogóle robimy.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: to nie jest drugie 
pfu, dlatego że pierwsze pfu było chyba 8 lat temu. Program funkcjonalno – użytkowy, który 
był do budowy trybuny robiliśmy my bez żadnych pieniędzy jako Biuro ds. Inwestycji i nasi 
pracownicy sami to pfu wykonywali. Proszę nie mówić, bo pierwsze pfu z analizami, to było 
chyba w 2009 czy 2011 r. – nie pamiętam dokładnie.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: 2012.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: w 2012 na pewno 
nie, bo wtedy sami moim pracownicy wykonywali pfu.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: ja mówię o Investment Support.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: to był 2010 lub 
2011.  

Ja od sierpnia 2011 r. przeszłam do Biura ds. Inwestycji i to było już zrobione, dlatego nie 
mogę udzielić panu takiej informacji, ponieważ całą dokumentacja znajduje się a archiwum.  

Radny p. Bartosz Domaszewicz: to było za czasów prezydenta Kropiwnickiego, który 
powoływał komitet sterujący, w którym sam byłem.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: kiedy 
przygotowywaliśmy się do budowy stadionu na Widzewie, to też posługiwaliśmy się 
Investment Support. A to był 2011 r. Trybuny robili moi pracownicy.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: w tej analizie było wszystko 
przedstawione, to było przygotowane krok po kroku, sposoby finansowania, pojemności, 
parkingi. A co teraz będziemy robić? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: teraz będziemy 
dobudowywać trzy trybuny, czyli zaprojektuj i wybuduj dla wszystkich trzech trybun. Mamy 
dokumentację projektową, która też służy jako opis przedmiotu zamówienia na dwie trybuny: 
południową i wschodnią. Natomiast cały projekt będzie wykonywany na czwartą trybunę 
i tam zakładamy co będzie. Tym bardziej, że jeśli cokolwiek robimy w 2010 r., a w 2018 r. to 
jest przepaść. W tej chwili są zupełnie nowe technologie i nie możemy się opierać nawet na 
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dokumentacji tym bardziej, że jeśli rozbudowujemy, to dokumentacja, którą teraz będziemy 
wykonywali, musi nawiązywać do tych instalacji, które są w tej jednej trybunie. To musi być 
kompatybilne.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: to teraz mówimy o projektach 
technologicznych. A ja mówią o pfu, który trzeba zrobić nowy.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: tak, nowy. Pfu 
pokazuje co tam trzeba wykonać.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: i jakie przyjmiemy założenia, bo 
to chyba wiemy.  

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: założenia, które 
przyjęliśmy do przetargu. Ale założenia, które musi wykonana pfu to jest normalnie do 
projektu budowlanego, bo co do czwartej trybuny nie mamy w ogóle żadnego projektu 
budowlanego, zakładamy co tam będzie. Musi więc powstać koncepcja tych trzech trybun 
powiązanych. W pfu należy również pokazać specyfikacje techniczne wykonania i odbioru 
robót. Specyfikacje techniczne mówią o tym jakie są instalacje w jednej trybunie i jakie 
muszą być wytyczne do tego jakie tam muszą być urządzenia. To nie jest tak, że później 
wykonawca na tej podstawie robi dopiero dokumentację – projekt budowlany i projekt 
wykonawczy. Ale mu musimy mieć szczegółowe wytyczne jako specyfikacja techniczna 
wykonanie i odbiór robót, które są jednym z elementów pfu.  

Zresztą pan radny uczestniczył cały czas przy budowie stadionu na Piłsudskiego i wie pan 
radny jak wygląda pfu i co tam jest wpisane.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: ja to pamiętam i z tego wynika 
moje pytanie – jakie założenia wyznaczymy wykonawcy w pfu? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: założenia są już 
w przetargu, że ma zaprojektować i wybudować trzy pozostałe trybuny, co ma się znaleźć 
w tych trybunach i to też jest już zmiana w stosunku do tego, co było, bo zmieniliśmy 
koncepcję, ponieważ przez 8 lat zmienił się rynek. I już nie potrzebujemy, aby tam było jakieś 
muzeum. Potrzebny jest sklep, restauracja, część usługowa. W wytycznych do pfu, które 
będzie robił wykonawca jest powiedziane, że ma tam być przestrzeń biurowa, przestrzeń 
konferencyjna i przestrzeń dla ludzi, którzy pracują na tym terenie, czyli pomieszczenia 
socjalne dla pracowników, którzy utrzymują ten cały kompleks.  

To dopiero pokaże nam projektant. Są założenia ile ma być kondygnacji, ale tak naprawdę co 
tam ma się wpisać, jak to ma być przekształcone – to wszystko mówi projekt.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: w ostatnim pfu dla tego obiektu, 
to oni zbadali rynek i mówili czego brakuje. A teraz urząd określa czego brakuje? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: nie, ostatnie pfu 
było w 2010 r. My badaliśmy rynek pod tym względem co teraz się sprzedaje. Czy pan radny 
uważa, że w 2010 r. jest ta samo koniunktura co teraz? Uważam, że nie.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: nie. Ale jeśli wcześniej 
zlecaliśmy to na zewnątrz specjalistom, to kto teraz zbadał ten rynek? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: ten rynek po 
konsultacjach ze środowiskiem zainteresowanym, co idzie teraz na rynku. Na rynku w tej 
chwili buduje się bardzo dużo biurowców i jest bardzo duże zainteresowanie w tych 
okolicach.  
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Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: czyli jeśli ktoś powiedział, że 
teraz buduje się dużo biurowców, to urząd przyjął, że tam trzeba budować biurowiec? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: nie. Patrzę na 
runek ile jest powierzchni do wynajęcia, w jakim szybkim terminie i trybie jest to 
wynajmowane. To jest raz. Dwa – analizowałam to też z MAKiS, który przeanalizował 
potrzeby jakie jest w stanie, przeanalizowaliśmy to z potencjalnymi użytkownikami, którzy są 
zainteresowani wynajmem tamtych pomieszczeń.  

Ja też przypominam panu radnemu, że pan radny też miał bardzo duże zastrzeżenia do tego, 
co wykonała firma zewnętrzna Investment Support jak badała rynek. I on się bardzo zmienił.  

Pfu dla budowy trybuny robili moi pracownicy bez badania rynku opierając się na tym co 
będzie najbardziej efektowne, co tam było w pierwotnym projekcie. I tak naprawdę to były 
tylko wytyczne i załączony był projekt pierwotny.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: inaczej – skoro pfu zrobili 
pracownicy, to co zrobiła firma Investment Support? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: w 2010 r. robiła 
to do pierwszego przetargu.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: a kiedy robili to pracownicy? 

Zastępca dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskich p. Małgorzata Belta: pracownicy robili 
później, jak ogłaszaliśmy budowę jednej trybuny. Żeby zrobić zaprojektuj i wybuduj, 
potrzebny jest pfu. Nie wydawaliśmy bezpodstawnie pieniędzy, bo mieliśmy projekt 
budowlany firmy, która upadła zrobiony na podstawie pfu wykonanego przez Investment 
Support.  

Jeżeli później po 2 latach chcieliśmy budować trybunę, było bezsensowne wydawanie 
kolejnych pieniędzy na kolejne pfu, kiedy mieliśmy projekt budowlany i na podstawie 
projektu budowlanego oni mieli zaprojektować jedną trybunę tak, aby uzyskała pozwolenie 
zamienne na budowę i wykonać projektu wykonawcze. Teraz pfu jest potrzebne... 

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Rafał Markwant: dobrze. To ja poproszę o ten 
dokument i wtedy będziemy kontynuować rozmowę.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie było.   

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 
Łodzi na 2018 rok – druk nr 73/2018.  

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za” , 1 głosie „przeciw”  i 1 głosie „wstrzymuj ącym 
się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 
w budżecie miasta Łodzi na 2018 rok – druk nr 73/2018 wraz z dwoma autopoprawkami.  

Ad pkt 3 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2018 – 2040 –  
druk nr 74/2018.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: o wprowadzenie do bieżącego 
punktu porządku obrad poprosił Skarbnika Miasta Łodzi.  

Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski zreferował załączony do niniejszego protokołu 
projekt uchwały opisany w druku nr 74/2018 wraz z dwoma autopoprawkami. Załącznik nr 4.  
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Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie było.   

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2018 – 2040 – druk nr 74/2018.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , braku głosów „przeciw”  i braku głosów 
„wstrzymuj ących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2018 – 2040 – 
druk nr 74/2018.  

Ad pkt 4 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
opłat za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego w Łodzi –  
druk BRM nr 52/2018.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: o wprowadzenie do bieżącego 
punktu porządku obrad poprosił projektodawczynię radną p. Małgorzatę Moskwę - 
Wodnicką.  

Radna p. Małgorzata Moskwa – Wodnicka zreferował załączony do niniejszego protokołu 
projekt uchwały opisany w druku nr BRM 52/2018.  Załącznik nr 5.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie było.   

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za usługi 
przewozowe lokalnego transportu zbiorowego w Łodzi –  
druk BRM nr 52/2018. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za” , braku głosów „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego w Łodzi –  
druk BRM nr 52/2018.  

Ad pkt 5 - Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: poinformował o piśmie Prezesa 
Zarządu Klubu Żużlowego „Orzeł” Łódź w Łodzi p. Witolda Skrzydlewskiego. W tym piśmie 
pan prezes odnosi się krytycznie do realizacji inwestycji, która ma w tej chwili miejsce jeśli 
chodzi o realizację budowy stadionu żużlowego. Generalnie ta krytyka jest nakierowana na 
spółkę MAKiS, która będzie zarządzała tym stadionem. Ponieważ do mnie doszły głosy, żeby 
komisja w terenie stwierdziła jak ta realizacja się odbywa, to ja pozwolę sobie następne 
posiedzenie zorganizować na terenie budowy.  

Dyrektor Departamentu Spraw Społecznych oraz Wydziału Sportu p. Marek 
Kondraciuk: jeśli chodzi o sprawy z pisma pana prezesa dotyczące relacji z MAKiS-em, to 
zapisy są już trochę nieaktualne, ponieważ u pana prezydenta Tomasza Treli odbyło się 



 8

spotkanie z udziałem pana prezesa Skrzydlewskiego, pana prezesa Krzysztofa Maciaszczyka, 
pani dyrektor Belty i moim.  

Doszło do wstępnego porozumienia i długiej rozmowy na temat dalszej współpracy między 
MAKiS-em i Klubem Żużlowym „Orzeł”. Panowie prezesi będą współpracować, porozumieli 
się co do tego jaka będzie dalej strategia pozyskiwania imprez, jakie imprezy będą się 
odbywać. Według mojej oceny współpraca układać się będzie dobrze.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: jaka jest konkluzja odnośnie  
zarzutów w sprawie terminów ewentualnego odwoływanie meczy i walkowerów na które 
w piśmie powołuje się pan prezes Skrzydlewski? Czy tu jest zagrożenie? 

Dyrektor Departamentu Spraw Społecznych oraz Wydziału Sportu p. Marek 
Kondraciuk: tutaj też sytuacja się zmieniła na korzyść. Właściciel firmy obiecał że wzmocni 
komórkę kierowniczą na stadionie. Kierownik budowy będzie miał osobę do pomocy i siłę 
roboczą w celu przyspieszenia terminu oddania obiektu.  

Pan prezes Skrzydlewski zadeklarował, że mecze z 9 czerwca i z 25 czerwca jest w stanie 
także przełożyć na takiej zasadzie, ze będzie „Orzeł” jeździł na wyjazdach.  

Mamy nadzieję, że stadion ruszy w lipcu i będzie można rozgrywać tam kolejne spotkania.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: czy to są również deklaracje 
wykonawcy? 

Dyrektor Departamentu Spraw Społecznych oraz Wydziału Sportu p. Marek 
Kondraciuk: tak. Wykonawca obiecał, że nastąpi przyspieszenie prac, wzmocnienie siły 
roboczej i kierownictwa inwestycji. Zapewni dotrzymanie terminu czerwcowego.  

Wiceprzewodniczący komisji radny p. Sylwester Pawłowski: wydaje się, że propozycja 
naszej wizyty na stadionie jest w pełni uzasadniona. Ja cenię sobie spotkania i rozmowy,  
kiedy tworzą się problemy, jednak od ilości spotkań nie jest uzależniony w pełni postęp prac 
budowlanych. Warto zobaczyć na miejscu jak ta inwestycja przebiega, bo mamy różne 
przekazy na ten temat. Musimy pamiętać o tym, że całe odium niewłaściwego 
funkcjonowania spada na samorząd, nie mówi się o wykonawcy, nie mówi się o dyrektorze 
wydziału, czy o prezydencie. Mówi się o samorządzie. Jako element samorządu powinniśmy 
na bieżąco monitorować to co się dzieje w obszarze inwestycji.  

Nie chciałem zabierać głosu kiedy była pani dyrektor Belta, ale w moim przekonaniu, żadna 
inwestycja realizowana w myśl założeń zaprojektuj i wybuduj nie została ukończona 
w terminie. Chcę podkreślić, że koncepcja taka jest ułatwieniem dla funkcjonowania 
samorządu, urzędu, ale nie jest absolutnie korzystna dla realizacji samego zadania.  

Przewodniczący Komisji radny p. Jarosław Tumiłowicz: wobec braku spraw w tym 
punkcie – zamknął obrady komisji  

Komisja przyjęła protokół: 

Przewodniczący Komisji 

 

Jarosław Tumiłowicz 
Protokół sporządziła: 

Sekretarz Komisji 

 

Monika Olejniczak 


